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Opening en vaststelling agenda  

Alle leden zijn aanwezig. Tevens zijn de waarnemend algemeen secretaris, de 

communicatie adviseur en een medewerker van het Ondersteunend Bureau 

aanwezig.  

 

 

Mededelingen  

 

De waarnemend algemeen secretaris geeft een update over de stand van zaken 

met betrekking tot de nieuwe algemeen secretaris. Er is een keuze gemaakt uit 

verschillende kandidaten, en de benoemingsprocedure is in een finaal stadium. 

Naar verwachting kan de naam van de betreffende persoon binnenkort openbaar 

worden gemaakt. 

 

 

Werkzaamheden en bijeenkomsten die mogelijk kunnen raken aan de 

werkzaamheden binnen het NCad 

 

• Wim de Leeuw geeft aan bij een wetenschappelijke bijeenkomst te zijn 

geweest over het thema ‘Promoting transparancy in preclinical research’. 

Het was tevens een kick off meeting voor de website 

www.preclinicaltrials.eu. Dit is een website om dierstudies te registreren en 

op deze wijze de transparantie te vergroten en om duplicatie zoveel 

mogelijk te voorkomen.  

Er is veel belangstelling in het veld voor een dergelijke data uitwisseling en 

de vraag is nu hoe verder. Bij de bijeenkomst heeft Wim de Leeuw 

aangegeven dat wellicht het NCad hier een rol in kan hebben als facilitator 

om partijen bij elkaar te brengen. Daarop werd tijdens de bijeenkomst 

positief gereageerd. Afgesproken is dat het NCad prof.dr. Steven 

Chamuleau zal uitnodiging in een volgende NCad vergadering voor een 

verdere toelichting en gedachtewisseling.  

 

• Vanmiddag spreken Herman Koëter en Wim de Leeuw de RDA in het kader 

van een aankomende Zienswijze van de RDA inzake intensieve veehouderij. 

 

• Reineke Hameleers deelt mede dat op 23 april de minister van LNV is 

uitgenodigd bij Stichting AAP, waar naast Eurogroup ook de Dierencoalitie 

http://www.preclinicaltrials.eu/
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bij aanwezig zal zijn. Herman Koeter betreurt het dat een 

kennismakingsgesprek van het NCad met de minister verder is uitgesteld. 

 

• Pieter Roelfsema geeft aan een gesprek te hebben gehad met Robert 

Molenaar. Alhoewel beiden qua opvattingen niet op dezelfde lijn zitten was 

het toch een goed gesprek. 

 

In de marge van dit agendaonderdeel wordt gesproken over het rondsturen van 

een mail van EPAA (European Partnership on Alternative Approaches to animal 

testing) m.b.t. 3Rs Science price. Pieter Roelfsema vraagt aandacht voor de wijze 

van reageren door NCad-leden, al gebeurt dit op persoonlijke titel. Dit gelet op de 

onafhankelijke positie van de NCad. 

 

• Henriette Bout deelt mede te zijn geïnterviewd door een aan de Universiteit 

van Amsterdam verbonden studievereniging CONGO. Dit is een vereniging 

voor psychologie, biomedische wetenschappen en biologie. Het interview 

werd afgenomen in het kader van haar werk als NCad lid en de 

werkzaamheden van het NCad.  

 

Tweede Kamer lid Wassenberg heeft op 3 april jl. een motie ingediend om de 

regering, de Europese Commissie en lidstaten aan te sporen om hun inspanningen 

te vergroten ter vermindering van het aantal proefdieren. Deze motie is 

aangenomen en wordt ter kennisname aan de NCad leden toegezonden 

 

• Herman Koëter deelt mede dat er een interview met hem in het eerst 

volgende tijdschrift van Eurogroup verschijnt. Reineke Hameleers stuurt de 

NCad leden dit interview t.z.t. toe. 

 

De ter kennisname toegestuurde infographic inzake het jaarverslag van de NCad 

wordt besproken.  

De visuele weergave van de werkzaamheden van het NCad in 2017, zou meer dan 

nu in de infographic, ondersteund moeten worden met toelichtende teksten, over 

de wijze van invulling van de verschillende taken en adviesvragen. Ook de 

indeling en beschrijving van de diverse activiteiten dient herzien te woren. 

 

 

Terugkoppeling internationale bijeenkomst met NC’s op 12 april 

Herman Koeter en Reineke Hameleers geven een uitgebreide terugkoppeling van 

de bijeenkomst die op 12 april in Brussel heeft plaatsgevonden op initiatief van 

het NCad. Bij de bijeenkomst waren naast het NCad afgevaardigden van negen 

NC’s uit verschillende lidstaten aanwezig. Dit betrof de landen Duitsland, Estland, 

Polen, Italië, Denemarken, België (Brussels Gewest), Luxemburg, Zweden en 

Engeland. Alle aanwezigen hadden een actieve bijdrage en waren erg enthousiast 

over het initiatief van het NCad. Zij achtten het ook van belang om een vervolg te 

geven aan deze werkgroep. Zowel Polen als Zweden wilden graag het volgende 

overleg organiseren. Afgesproken is dat Zweden in september de tweede 

bijeenkomst van EU NC voorzitters zal organiseren waarbij Nederland de nodige 

ondersteuning biedt.  

Tijdens de bijeenkomst werd duidelijk dat de NC’s zeer verschillend waren qua 

inbedding van de organisatie en qua rol en taakopvatting. Daardoor is de 
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onafhankelijke positie niet in elke lidstaat in dezelfde mate geborgd. Suggestie is 

om een informeel netwerk op te zetten tussen de voorzitters van alle NC’s. 

Er was tevens behoefte om in gezamenlijkheid te komen tot een beschrijving van 

de ‘ideale’ structuur tussen NC, IvD en overheid om dat vervolgens als 

aanbeveling aan de Europese Commissie te sturen. De NCad heeft toegezegd 

hierin het voortouw te willen nemen in overleg met Polen, alvorens een voorstel 

naar de andere NC’s te sturen. 

Voor het advies Cumulatief Ongerief wordt contact gezocht met Duitsland, 

aangezien zij op dat gebied al een aantal adviezen hebben opgesteld.  

Helaas kon de Europese Commissie niet aanwezig zijn bij de bijeenkomst. Zij 

wordt via het verslag van de bijeenkomst op de hoogte gesteld van de uitkomsten 

van de bijeenkomst.  

 

In reactie op de bespreking van de internationale bijeenkomst wordt besloten om 

Susanna Louhimies uit te nodigen voor een overleg met de NCad  om  onze taken, 

werkwijze en relatie met het overheidsbeleid toe te lichten. 

 

 

Stand van Zaken TPI 

Het NCad was zeer verbolgen over het feit dat er tijdens de internationale 

bijeenkomst van 12 april geen mededelingen mochten worden gedaan over de 

stand van zaken omtrent Transitie Proefdiervrije Innovatie en dat de 

aangekondigde beleidsmedewerker ook niet aanwezig was. De minister zou zich 

nog moeten beraden over de wijze van voortgang hiervan en is bezig om andere 

ministers te bewegen ook een financiële bijdrage aan dit traject te geven.  

Er heeft tussen de NCad vergaderingen van maart en april geen kerngroep 

bijeenkomst plaatsgevonden. 

 

 

Reflectie op het CCD jaarverslag en de Zodoende van de NVWA 

Er wordt opgemerkt dat er in de Zodoende weinig is terug te vinden over de 

effecten van de adviezen die het NCad heeft uit gebracht. Het NCad is van mening 

dat de rapportage verbeterd kan worden en zal een ongevraagd advies 

dienaangaande opnemen in de jaarplanning van 2018. In het advies worden 

aanbevelingen opgenomen voor zowel de NVWA als de CCD op welke wijze de 

rapportage verbeterd kan worden en meer duiding van en toelichting kan worden 

gegeven bij de gepubliceerde cijfers. 

 

 

CoP Dieren in voorraad gedood 

De voorliggende CoP is een resultante van toevoegingen van zowel het NCad als 

de werkgroep. Het NCad gaat akkoord met deze wijzigingen waarmee het gehele 

advies inclusief de CoP is vastgesteld. Eventuele discrepanties in verwoording 

tussen advies en CoP zullen door het Ondersteunend Bureau worden aangepast. 

Vervolgens kan het advies, na voorzien te zijn van een samenvatting worden 

gedrukt en aangeboden aan de minister van LNV. 

 

 

Startnotitie Kalfserum 

Het verantwoordelijke NCad lid geeft een toelichting over de stand van zaken. Er 

is contact gelegd met de RDA en op 1 juni vindt een conferentie plaats in 
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Eindhoven over kalfsserum. Dit onderwerp is tevens naar voren gebracht in de 

Europese bijeenkomst van 12 april, echter het leefde onvoldoende bij andere 

lidstaten om dit gezamenlijk op te pakken. 

 

 

Startnotitie Vissen als proefdieren 

De voorliggende startnotitie is gericht op de zebravis en niet, zoals de vorige 

versie van de startnotitie, op alle vissen. De reden van versmalling is omdat de 

problematiek bij de verschillende vissoorten zo divers van aard is. De behoefte 

vanuit het NCad is echter om toch eerst vanuit een brede context en de diversiteit 

de problematiek het welzijn van vissen te belichten om vervolgens te gaan 

specificeren. FELASA blijkt recent een werkgroep te hebben gevormd waarvan niet 

bekend is welke accenten zij daar zullen bespreken. Het verantwoordelijke NCad 

lid doet navraag hierover bij FELASA. 

De startnotitie wordt op grond van de discussie aangepast en komt in de volgende 

vergadering terug, daarbij wordt tevens de vraag geherformuleerd. 

 

 

Actielijst 

n.a.v  

 

CoP SOE 

Er heeft een telefonisch overleg tussen de twee verantwoordelijke NCad leden 

plaatsgevonden over de voortgang van de tot standkoming van de CoP. Bij de CoP 

kunnen ter verduidelijking van de verschillende mogelijkheden van 

literatuuronderzoek voorbeelden worden toegevoegd zodat het begrijpelijker 

wordt voor onderzoekers wat bedoeld wordt bij de verschillende vormen van 

synthesis of evidence. Op korte termijn vindt een voortgangsgesprek plaats met 

de auteur om te komen tot afronding. 

 

De NCad leden geven aan behoefte te hebben om toegang te krijgen tot CIRCABC 

van de Europese Commissie. Op deze website kunnen NC’s uit alle lidstaten met 

elkaar communiceren en adviezen plaatsen. 

Het Ondersteunend Bureau vraagt na wat de mogelijkheden zijn om alle leden 

toegang te verschaffen. 

 

 

Verslag vorige bijeenkomst 

Het verslag wordt met een enkele aanpassing goedgekeurd en vastgesteld. 

 

 

W.v.v.t.k. 

Geen punten ingebracht 


